

Ref. DC 00(2023)

## **European Day of Languages 2023: a Day to highlight Europe's linguistic and cultural diversity**

Strasbourg, 26.09.2023 - A Day to highlight Europe's linguistic and cultural diversity: every year since 2001 the [European Day of Languages](#) celebrates the wealth of languages coexisting in Europe and beyond. Over 225 languages are native to Europe alone, not including languages that arrived on the continent through migration.

"The European Day of Languages reminds us that learning a language is a step towards openness and respect for other cultures," says [Secretary General](#) Marija Pejčinović Burić.

Specific European Day of Languages' aims:

- Raise awareness of the importance of language learning to increase plurilingualism and intercultural understanding.
- Promote the rich linguistic and cultural diversity of Europe.
- Encourage lifelong language learning in and out of school.

Many countries across Europe are hosting a wide range of initiatives to mark 22 years of linguistic and cultural diversity, including the following: a [Multilingual European Day of Languages concert](#) in Espoo (Finland), a "[Bei uns sagt man.....](#)" improvisation comedy show through European languages and cultures in Berlin (Germany), A [Say Yes to Languages fair](#) in Belgrade (Serbia), a [video challenge for schools Vi elsker sprog](#) (We love languages) followed by an award ceremony for the winners in Copenhagen (Denmark), an "[Olympic games" language week](#) organised by a school on Petite-Île, Réunion (France), [Cooking with languages!](#) in Vercelli (Italy), an [online event for school pupils in Kherson](#) (Ukraine) and an online conference organised by the European Commission entitled [Teaching language skills at the heart of the European Education Area](#).

### **Press contact**

[Giuseppe Zaffuto](#), Spokesperson of the Secretary General, Tel. +33 6 86 32 10 24

## **Journée européenne des langues 2023 : une journée pour mettre en lumière la diversité linguistique et culturelle de l'Europe**

Strasbourg, 26.09.2023 - Une journée pour mettre en lumière la diversité linguistique et culturelle de l'Europe : Tous les ans depuis 2001, la [Journée européenne des langues](#) célèbre la richesse des langues qui cohabitent en Europe et dans le reste du monde. L'Europe rassemble, à elle seule, plus de 225 langues autochtones, sans compter les langues arrivées sur le continent par le biais des migrations.

« La Journée européenne des langues nous rappelle que l'apprentissage d'une langue est un pas vers l'ouverture et le respect des autres cultures », a déclaré la [Secrétaire Générale](#) Marija Pejčinović Burić.

La Journée européenne des langues poursuit plusieurs objectifs :

- sensibiliser le public à l'importance de l'apprentissage des langues afin de favoriser le plurilinguisme et la compréhension interculturelle ;

- promouvoir la riche diversité culturelle et linguistique de l'Europe ;
- encourager l'apprentissage des langues tout au long de la vie, dans le cadre scolaire et extrascolaire.

De nombreux pays d'Europe organisent un large éventail d'initiatives pour célébrer 22 ans de diversité linguistique et culturelle, notamment : un [concert multilingue à l'occasion de la Journée européenne des langues](#) à Espoo (Finlande), un spectacle comique d'improvisation «[Bei uns sagt man....](#)» à Berlin (Allemagne), une foire «[Dites oui aux langues](#)» à Belgrade (Serbie), un [défi vidéo pour les écoles «Vi elsker sprog»](#) (Nous aimons les langues) suivi d'une cérémonie de remise de prix aux gagnants à Copenhague (Danemark), une [semaine linguistique «Jeux olympiques»](#) organisée par une école de la Petite-Île, La Réunion (France), «[Cuisiner avec les langues!](#)» à Vercelli (Italie), un [événement en ligne pour les élèves de Kherson](#) (Ukraine) et une conférence en ligne organisée par la Commission européenne intitulée «[L'enseignement des langues au cœur de l'espace européen de l'éducation](#)».

### **Contact Presse**

[Giuseppe Zaffuto](#), Porte-parole de la Secrétaire Générale, Tél. +33 6 86 32 10 24

Council of Europe, Media Assistance Unit / Conseil de l'Europe, Unité d'assistance aux médias  
Tel. +33 (0)3 88 41 25 60 - [www.coe.int](http://www.coe.int) - [pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)